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Protokół  Nr 8/17 

ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Gminy Działdowo 

odbytego w dniu 7 grudnia 2017 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyło 14  radnych. Nieobecni radni:  P.Jabłonowski 

Spoza Rady w posiedzeniu udział wzięli: 

Paweł Cieśliński                             - Wójt Gminy 

Jan Świniarski      - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska    - Skarbnik Gminy 

Danuta Smereczyńska  - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury  

i Zdrowia 

Grzegorz Małachowski -Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej, Planowania Przestrzennego, 

Gospodarki Gruntami i Ochrony 

Środowiska 

Andrzej Graszk - p.o. Kierownika Gminnego Zakładu 

Usług Komunalnych w Uzdowie 

Bożena Ziółkowska-Wójcicka   - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej  

Mieczysława Skała - Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu 

Aleksandra Kowalska - Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Burkacie 

Posiedzenie komisji odbywało się w godzinach 10.00-  12.00            

       

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady M. Zieliński otwierając posiedzenie powitał zebranych                

i na podstawie listy obecności stwierdził jego prawomocność. 

 

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński przedstawił proponowany porządek 

obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

4. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 

2017 r. 

5. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Działdowo na lata 2018-2027. 

6. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2018 r. 
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7. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji na temat stanu 

realizacji zadań oświatowych Gminy Działdowo w roku szkolnym 2016/2017. 

8. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/29/15 Rady Gminy 

Działdowo z dnia 29 stycznia 2015 r. w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania 

z sal gimnastycznych szkół prowadzanych przez Gminę Działdowo oraz 

upoważnienia Wójta Gminy do ustalenia wysokości opłat za korzystanie z tych 

sal. 

9. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Działdowo na 2018 rok. 

10. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki                   

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 

11. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 15/1 obręb Rywoczyny. 

12. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w   drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 117 obręb Gnojno. 

13. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki nr 17/5 

obręb Sławkowo. 

14. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie 

Malinowo. 

15. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie 

Petrykozy. 

16. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Działdowo. 

17. Przyjęcie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Działdowo. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie obrad. 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 

Ad.pkt 3 

Protokół z ostatniego posiedzenia komisji przyjęto jednogłośnie bez odczytania. 

 

Ad. pkt 4 

Skarbnik B. Antoszewska omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie 

Gminy Działdowo na 2017 r. 
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Załącznik nr 1, zmiany w planie dochodów:  otrzymaliśmy 60 000 zł subwencji  

z przeznaczeniem na wyposażenie sali w szkole w Ruszkowie.  

W dziale Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zmniejszono środki o 134 000 zł. 

Są to środki z PROW na budowę świetlicy w Kramarzewie. Zadanie zostało 

przesunięte do realizacji w następnym roku budżetowym. 

Załącznik nr 2, zmiany w planie wydatków:  

W dziale Rolnictwo i łowiectwo - zaplanowanie nowych zadań: rozbudowa wodociągu  

w Burkacie 70 000 zł oraz rozbudowa wodociągu w Komornikach 27 550 zł.  

W dziale Transport i łączność - zwiększenie  środków na drogi publiczne gminne, 

oraz zaplanowanie kwoty 6.500 zł na budowę wiaty przystankowej w Pierławkach.  

W dziale Administracja publiczna przesunięcia między paragrafami, zwiększenie 

wydatków na zakupie usług pozostałych i na szkolenia. 

W dziale Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa- zmiany związane  

z bieżącym utrzymaniem.                                                                                                                                                            

W dziale Oświata i wychowanie– zaplanowanie subwencji po stronie wydatkowej na 

wyposażenie sali przy szkole w Ruszkowie. W rozdziale Przedszkola zmniejszenie 

planu o 20 000 zł. W rozdziałach Dowożenie uczniów do szkół, Dokształcanie  

i doskonalenie nauczycieli oraz Pozostała działalność dokonano przesunięć między 

paragrafami, co związane jest z bieżącym utrzymaniem szkół.  

W dziale Pomoc społeczna, na wniosek Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej -  zaplanowanie środków na pokrycie kosztów wynagrodzenia - 

zobowiązanie po stażu.  

W dziale Edukacyjna opieka wychowawcza- zmniejszenie środków na stypendiach 

 i zakupie usług pozostałych. 

W dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska- zmiany w funduszu sołeckim 

Jankowice. Zaplanowano doposażenie świetlicy: zakup stołu do tenisa. 

W rozdziale Oświetlenie ulic, placów i dróg zaplanowanie 9000 zł na zakup i montaż 

lampy solarnej w Drzazgach i 5000 zł na zakup usług.  

W dziale Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego, rozdział Pozostałe zadania  

w zakresie kultury zmniejszenie planu o 2385,76 zł , w rozdziale Domy i Ośrodki 

Kultury ,świetlice i kluby- zmniejszenie planu na zadaniu Budowa świetlicy  

w miejscowości Kramarzewo wraz z dokumentacją. Zadanie zostało zaplanowane do 

realizacji w następnym roku budżetowym.  

W dziale Kultura fizyczna- zmniejszenie planu o 13 925 zł.  
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Skarbnik Gminy wskazała na nowe zadania wprowadzone w załączniku 

inwestycyjnym (załącznik nr 3): rozbudowa wodociągu w Komornikach, rozbudowa 

wodociągu w Burkacie. 

Przewodniczący M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Radny P.Stańczak: na komisji rewizyjnej wspominała pani o wprowadzeniu 

przychodu z odzyskania VAT. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zostało to zaplanowane w projekcie budżetu na 

rok następny. Jest to zwrot za lata ubiegłe, za 2013 rok.  Mają 60 dni od złożenia 

deklaracji. Trzymają się ściśle, ustawowo terminów. Może środki wpłyną pod koniec 

grudnia ale takiej pewności nie ma, dlatego jest to planowane na styczeń 2018. 

Jeżeli wpłyną w tym roku będą w wolnych środkach , jeżeli nie to będą w przyszłym 

roku. Ubiegając się o środki za lata poprzednie,  musimy kwalifikować je jako środki  

z lat ubiegłych, są to rozliczenia w rozdziale 75814 §0940 wpływy  

z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych w kwocie 135 000 zł.  Środki zostały zaplanowane 

jako zwrot dla Agencji Nieruchomości Rolnych (dawna nazwa) w rozdziale 01010 

§6090 zwroty niewykorzystanych dotacji oraz płatności, dotyczące wydatków 

majątkowych w kwocie 90 000 zł. Pozostała kwota została zaplanowana   

w wydatkach  75023, zakup usług pozostałych. Jest to pierwszy złożony wniosek (za 

rok 2013). Następny będzie za rok 2014 i kolejne.  Musimy robić to sukcesywnie. 

Każdą inwestycję rozlicza się indywidualnie. Występowaliśmy również z pismem do 

Agencji w sprawie zwrotu Vat.  

Przewodniczący M.Zieliński ponownie poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Innych pytań nie było, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad.pkt 5 

Skarbnik B. Antoszewska omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na lata 2018-2027. Radni 

otrzymali autopoprawkę projektu uchwały /projekt z dnia 6 grudnia 2017 r./  

Prognoza dotyczy  roku następnego.  W uzasadnieniu szczegółowo wszystko zostało 

opisane. Rok 2018 jest stricte związany z budżetem na rok następny. Skarbnik 

B.Antoszewska omówiła szczegółowo poszczególne kolumny w załącznikach nr 1 i 2 

do projektu uchwały. Dochody ogółem, z tego dochody bieżące – 39 683 109 zł, na 
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które składają się dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od 

osób fizycznych, od osób prawnych, dochody z tytułu podatków i opłat, w tym 

podatku od nieruchomości, subwencje i dotacje na cele bieżące oraz dochody 

majątkowe, planowane z tytułu sprzedaży majątku w wysokości 20 000 zł oraz 

dochody z tytułu dotacji na inwestycje. W uzasadnieniu zapisano jaka nieruchomość 

jest planowana do sprzedaży. Może to ulec zmianie.  Mieliśmy w tym roku 40 000 zł, 

zobaczymy jakie będzie wykonanie. Dane w tabeli dotyczące lat pozostałych są 

przeliczane są procentowo, rok 2018 jest rokiem bazowym. Przy wydatkach 

uwzględniany jest poziom inflacji, jaki podaje ministerstwo. Kwota na rok 2018 jest 

kwotą bazową. Skarbnik Gminy wskazała w tabeli na wydatki ogółem, w tym wydatki 

bieżące, wydatki na obsługę długu, również odsetki w przypadku planowanych 

środków unijnych (są wyłączone ze wskaźnika 243, nie są doliczane do wysokości 

długu) oraz wydatki majątkowe, czyli wszelkiego rodzaju inwestycje jak i również 

pomoc finansowa w postaci majątkowej. Wynik budżetu- w następnym roku kształtuje 

się na poziomie 4 680 698, 35 zł. W latach kolejnych planowana jest nadwyżka. 

Przychody budżetu, czyli wolne środki plus kredyty. Kredyty planowane są w kwocie  

5500 000 złotych. Na pokrycie deficytu jest to kwota 4 680 698, 35 zł. Kwoty spłaty 

rat kredytu w poszczególnych latach: na rok 2018 jest to kwota 133 253,80 zł.  

Skarbnik Gminy wskazała również na planowaną kwotę długu na 31 grudnia 2018 

roku (w kolejnych latach ulega ona obniżeniu)  jak również na różnicę pomiędzy 

planowanymi dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi, na wskaźniki 

informujące o tym, czy możemy zaciągać zobowiązania czy nie. Skarbnik Gminy 

przedstawiła również zobowiązania Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” oraz przeznaczenie prognozowanej nadwyżki budżetowej  

w poszczególnych latach, czyli na spłatę kredytów i pożyczek. Wskazała również na 

wydatki na wynagrodzenia, wydatki związane z funkcjonowaniem organów jednostek 

samorządu terytorialnego, wydatki objęte limitem, z tego wydatki bieżące 

 i majątkowe, wydatki na inwestycje kontynuowane, wydatki na inwestycje nowe, 

wydatki majątkowe w formie dotacji (wydatki dla Ekologicznego Związku Gmin jak  

i pomoc finansowa 500 000 zł planowana na rok następny). 

Skarbnik Gminy wskazała na  dochody i wydatki na programy, projekty lub zadania 

finansowane ze środków unijnych.  

Następnie Skarbnik B.Antoszewska omówiła załącznik nr 2 -wykaz przedsięwzięć. 

Zadania:  
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-  Akademia Bystrzaków- na rok 2018 jest to kwota 77 520,00 zł, 

- Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią i oczyszczalnią ścieków 

miejscowości Burkat.  

W tym miejscu Przewodniczący Rady M.Zieliński zapytał czy został już ogłoszony 

przetarg.  

Wójt Gminy poinformował, że jest dość skomplikowany jednak jeszcze w grudniu 

zostanie ogłoszony.  

- Plan cyfrowy dla Warmii i Mazur 20 241,60 zł,  

- Sporządzenie zmian Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Działdowo, 

- Umowa o świadczenie usługi zakresie optymalizacji kosztów dystrybucji energii (…) 

– 10 000 zł.   

Przewodniczący M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Pytań do ww. projektu uchwały nie było. 

Projekt uchwały przyjęto większością głosów / 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 

głos „wstrzymujący się”/  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3. 

 

Ad.pkt 6 

Radny P.Stańczak zapytał czy rozmawiamy o budżecie z dnia 6 grudnia czy  

9 listopada?   

Skarbnik B.Antoszewska: omawiamy z dnia  6 grudnia, na początek może powiem 

co zostało zmienione. 

Radny P.Stańczak: nie bardzo rozumiem. Może być wprowadzona poprawka do 

budżetu a nie jako nowy budżet. Nie można tak uchwalać. Do 15 listopada rada 

powinna dostać budżet i dostała. Nad tym budżetem możemy pracować. Jeżeli 

zostały wprowadzone autopoprawki, oczywiście poprawki pan Wójt może 

wprowadzić ale jako autopoprawkę a nie jako nowy budżet. Dostałem dziś nowy 

budżet, z którym nie zdążyłem się zapoznać, więc moim zdaniem nie możemy tego 

omawiać.  

Na posiedzenie poproszono panią W.Gierłachowską radcę prawnego urzędu.  

Radca prawny urzędu W.Gierłachowska: są określone terminy uchwalania i jeśli te 

terminy zostaną uchybione to będzie problem. W tej chwili oprócz faktu, że rada ma 

rzeczywiście prawo  pracować nad tym budżetem, który został jej przedłożony 



 7 

wcześniej nic więcej nie powiem.  Dopiero pięć minut temu mnie poproszono. Nie 

wiem o co chodzi, zwłaszcza, że nie obsługuję wydziału finansowego.   

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński powiedział, że w tej sytuacji pracujemy 

na projekcie budżetu z listopada (6 listopada).  Będzie można zgłosić autopoprawki. 

W innym wypadku musielibyśmy zwołać kolejną komisję.  

Przewodniczący Rady zdecydował, że w czasie przygotowywania materiałów do 

wyświetlenia zostaną omówione kolejne punkty  porządku obrad.  

Wobec czego przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad.  

 

Ad.pkt 7 

Kierownik D. Smereczyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie przyjęcia 

informacji na temat stanu realizacji zadań oświatowych Gminy Działdowo w roku 

szkolnym 2016/2017. 

Szanowni Państwo, jak co roku jesteśmy zobowiązani do przedstawienia 

sprawozdania z realizacji zadań oświatowych. Sprawozdanie zostało złożone do 

biura rady do dnia 31 października. Jest to podsumowanie całego roku pracy oświaty 

w gminie Działdowo.  

Przewodniczący M.Zieliński poinformował, że na sesji  informacja zostanie 

przedstawiona w formie prezentacji multimedialnej.  

Przewodniczący M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Pytań do ww. projektu uchwały nie było. 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 . 

 

Ad.pkt 8 

Kierownik D. Smereczyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmiany 

Uchwały Nr V/29/15 Rady Gminy Działdowo z dnia 29 stycznia 2015 r. w sprawie 

ustalenia Regulaminu korzystania z sal gimnastycznych szkół prowadzanych przez 

Gminę Działdowo oraz upoważnienia Wójta Gminy do ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z tych sal. 

Szanowni Państwo, w związku z tym, że możemy odliczać VAT trzeba dostosować 

dokumenty do nowych potrzeb, dlatego wprowadzamy zmiany w Regulaminie 

wynajmowania sal i użytkowania sal gimnastycznych na terenie gminy Działdowo.  

Pokrótce omówię zmiany: paragraf 3, wcześniej nie miał zapisu „z  uwzględnieniem 
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godzin otwarcia sal gimnastycznych. Paragraf 4 punkt 1 brzmiał „Sala gimnastyczna 

jest udostępniana nieodpłatnie”. Teraz otrzyma brzmienie: „ Sale gimnastyczne szkół 

prowadzonych przez Gminę Działdowo są czynne we wskazanych poniżej dniach 

 i godzinach”. Musieliśmy określić dokładnie kiedy sale są otwarte na potrzeby 

uczniów a kiedy na potrzeby pozostałych mieszkańców czy osób spoza gminy. Jest 

to niezbędne, aby można było policzyć wskaźnik umożliwiający zwrot VAT. Są to 

główne założenia tych zmian.  

Wójt Gminy dodał, że dwie sale są wyłączone z nieodpłatnego korzystania: 

Ruszkowo i Księży Dwór, bowiem przede wszystkim z tych dwóch sal będziemy 

odzyskiwać VAT. Nie ma możliwości bezpłatnego udostępniania sal.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6. 

Kierownik D. Smereczyńska wskazała również na błąd redakcyjny w ustępie 3  

„W przypadku wystąpienia sytuacji, o której mowa w ust.3” powinno być  

„W przypadku wystąpienia sytuacji, o której mowa w ust.2”. 

 

Ad.pkt 9-10 

Kierownik D. Smereczyńska przedstawiła projekt uchwały  w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Działdowo na 2018 rok 

oraz projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok. 

Programy uchwalane są corocznie na kolejny rok do realizacji. Wynikają one z zadań 

własnych gminy określonych w ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii i w ustawie  

o profilaktyce i rozwiązywaniu problemów alkoholowych. Obydwa programy 

zawierają działania i cele, które powinno się realizować, aby jak najbardziej zadziałać 

na tą sferę niebezpieczną, tak dla młodzieży jak i dzieci, czyli narkomania, alkohole 

(trochę szersze spektrum działania, bowiem również obejmuje osoby dorosłe).  

W ramach programu w szkołach przeprowadzane są najróżniejsze zajęcia na 

zajęciach pozalekcyjnych w ramach programów profilaktycznych. Na pewno państwo 

znacie te programy, jesteśmy otwarci cały czas na to, aby tych programów było coraz 

więcej, aby zaproponować dzieciom i  młodzieży alternatywny sposób spędzania 

czasu wolnego. W ramach programu działa również Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, której celem jest wspomaganie osób i  rodzin dotkniętych 
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chorobą alkoholową.  Na początku roku przedstawiane jest sprawozdanie za rok 

poprzedni.  

Przewodniczący M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Pytań do ww. projektu uchwały nie było. 

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

terenie Gminy Działdowo na 2018 rok przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7. 

 

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2018 rok przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8. 

 

Przewodniczący Rady M.Zieliński odwołał się rozmów w związku z pismem 

Uczniowskiego Klubu Sportowego w Uzdowie pytając, czy coś zostało napisane. 

Kierownik D.Smereczyńska: jesteśmy już po rozmowach z panem dyrektorem jak 

 i panem Kraśniewskim. Szukaliśmy możliwości, aby wesprzeć działania klubu  

w Uzdowie.  Pan Dyrektor razem z panem Kraśniewskim mają złożyć nam taki 

program do końca grudnia. Od stycznia prawdopodobnie ruszymy z programem na 

szachy w szkole.  

 

Ad. pkt 11 

Kierownik G. Małachowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 15/1 obręb 

Rywoczyny wskazując na lokalizację na mapie.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zapytał, czy jest to działka, na której położone 

jest boisko. 

Kierownik G.Małachowski: jest wydzielona. Kiedyś obowiązywała ustawa, która już 

nie funkcjonuje. Mówiono potocznie, że jest to ziemia „wioskowa”.  Było takie 

niepisane prawo, że korzystał z niej sołtys.  Ustawa nie obowiązuje, przejęliśmy jako 

gmina. Boisko i staw pozostają do dyspozycji mieszkańców. Część uprawna jest 

przeznaczona do sprzedaży. Pani sołtys była u mnie w tej sprawie. Boisko pozostaje, 

sprzedajemy tę część, która jest wolna.  

Radny P.Stańczak zapytał czy pani sołtys uprawia ten grunt.  

Kierownik G. Małachowski potwierdził.   

Radna E.Zielska zapytała czy boisko i staw pozostają.  
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Wójt Gminy: działka nr 15/3 jest ze stawem i boiskiem, a my mówimy o działce  

nr 15/1.  

Kierownik G. Małachowski  poinformował, że każdy może stanąć do przetargu. 

Ponadto Wójt Gminy poinformował, że 15 lat temu było  tam dzikie wysypisko śmieci 

i samosiewy. Uporządkowaliśmy to. Sołtys w miejscowości Rywociny zawsze 

korzystał z tej pierwszej działki, na której położone jest boisko, dlatego walczono  

o funkcję, ponieważ niejako przypisana była do niego ta ziemia. Przedmiotowa 

działka jest uporządkowana i wydzierżawiana.  

Radna E. Lipowska zapytała czy dawno nastąpił podział działki. 

Wójt Gminy: dość dawno, działka nr 15/2 została wcześniej sprzedana.  

Kierownik G. Małachowski poinformował, że zgodnie z operatem działka została 

wyceniona na kwotę 53 200 zł. Zajmuje powierzchnię 1,81 ha.  

Wójt Gminy dodał, że działka ze stawem, boiskiem o powierzchni  ponad 1 ha 

pozostaje na potrzeby mieszkańców.  

Przewodniczący M.Zieliński poprosił o pytania do projektu uchwały.  

Pytań do ww. projektu uchwały nie było. 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9. 
 

Ad.pkt 12 

Kierownik G. Małachowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, oznaczonej nr 117 obręb 

Gnojno wskazując na położenie nieruchomości na mapie. Działka położona jest  

w kierunku Łążka. 

Wójt Gminy omawiając lokalizację przedmiotowej działki, wspomniał  

o prowadzonych negocjacjach w sprawie przejęcia jednej z działek na zasadzie 

zamiany (w zamian za działkę położoną w Filicach). Działka ta będzie umożliwiała 

dojazd do innych działek.  

Kierownik G. Małachowski poinformował, że działka nr 117  została wyceniona na 

kwotę 3600 zł.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10. 
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Ad.pkt 13 

Kierownik G. Małachowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie działki nr 17/5 obręb Sławkowo, informując o położeniu nieruchomości.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zapytał czy jest ona w miejscu gdzie znajduje się 

plac zabaw. 

Kierownik G. Małachowski potwierdził.  

Wójt Gminy poinformował również, że pan D., chce zakupić widoczną na mapie 

drogę, która jest wykorzystywana praktycznie tylko przez niego, ale w związku z tym, 

że jest ona większa, w części jest rola, nie możemy dokonać zamiany.   

Kierownik G. Małachowski poinformował, że działka ma powierzchnię 0,3549 ha 

 i została wyceniona na kwotę 14 764 zł.  

Radny P.Stańczak zaznaczył, że drogo. 

Kierownik G.Małachowski odpowiedział, że taka jest wycena. 

Wójt Gminy dodał, że około 30 000 za hektar. 

Kierownik G.Małachowski wskazując na wycenę w Rywocinach poinformował, że 

kwoty są porównywalne, w granicach 30 000 zł za hektar.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11. 

 

Kierownik D.Smereczyńska poinformowała o badaniach jakie będą 

przeprowadzane na terenie gminy: osteoporoza i spirometria. Do wszystkich 

miejscowości przekazano plakaty, jednak zainteresowanie jest niewielkie.  

W Burkacie na spirometrię jest wolnych jeszcze 12 miejsc, na osteoporozę 15.  

W Uzdowie 13 na spirometrię, na osteoporozę 17.  W Księżym Dworze na 

spirometrię 8, na osteoporozę 13. W Ruszkowie jest największe zainteresowanie, na 

spirometrię 4, na osteoporozę 13. Mamy po 30 miejsc na badanie w kierunku 

osteoporozy i 20 na spirometrię, w każdej miejscowości. Kierownik D.Smereczyńska 

poprosiła o nagłośnienie sprawy.  

 

c.d. Ad. pkt 6  

W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy powrócił do dyskusji nad punktem  

6 porządku obrad.  

Skarbnik Gminy przystąpiła do omówienia projektu budżetu z dnia 6 listopada br. 

przyjętego Zarządzeniem Wójta Nr 153 /2017. 
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Rozpoczęła od omówienia inwestycji, zgodnie z załącznikiem nr 3.  

W załączniku tym znajdują się również przedsięwzięcia wnioskowane przez sołectwa 

w ramach funduszu sołeckiego. 

Radny P.Stańczak zapytał o wykup sieci od inwestora prywatnego. 

Kierownik G.Małachowski poinformował, że zgodnie z art.31 ustawy o zaopatrzeniu 

w wodę kiedy mieszkańcy dostają zaświadczenie inwestycyjne mają zapis, że istnieje 

możliwość po podłączeniu się, po wykonaniu przez gminę sieci. Często mieszkańcy 

wprowadzają się, bank nie chce wypłacić transzy bo nie ma wody, więc dostają 

zgodę, budują sieć i tę sieć nam przekazują.  

Radny P.Stańczak zapytał w jakiej miejscowości. 

Wójt Gminy poinformował, że dotyczy to miejscowości Komorniki.  

Radny P.Stańczak zapytał czy zapisana rozbudowa wodociągu w Komornikach 

 i wykup sieci w Komornikach jest czymś innym.   

Kierownik G.Małachowski potwierdził. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że łączna kwota wydatków funduszu sołeckiego, 

zgodnie z załącznikiem nr 10 wynosi 635 624,26 zł. Fundusz sołecki rozmieszczony 

jest po całym budżecie.  

Następnie Skarbnik Gminy przystąpiła do omówienia kolejnych załączników:   

-załącznik nr 4.: wskazana jest kanalizacja, w podziale na środki unijne i środki 

krajowe, świetlica Kramarzewo też w podziale na środki unijne i krajowe oraz 

Akademia Bystrzaków.  

- załącznik nr 5, czyli Przychody i rozchody budżetu. Planowane dochody  

41 628 100,00 zł (w tym dochody bieżące i majątkowe), planowane wydatki  

46 308 798,35 zł , deficyt  4 680 698,35 zł, obligacje 5500 000 zł, spłaty kredytów  

1 333 253,80 zł; 

- załącznik nr 6 :zadania zlecone; 

- załącznik nr 7: 8000 zł z Urzędu Marszałkowskiego na działalność OSP,  

32 542,72 zł dla miasta Działdowo w związku z porozumieniem dotyczącym 

transportu, 200 000 zł na drogę planowaną wspólnie ze Starostwem, 20 241,60 zł 

Plan cyfrowy.  

Radny P.Stańczak zapytał gdzie w budżecie znajduje się 200 000 zł na drogę.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że dotyczy Przebudowy odcinka drogi Gralewo-

Turza Wielka. W uzasadnieniu w rozdziale 3, drogi publiczne powiatowe. 
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Kwota 53 070 zł na wspólne prowadzenie USC, kwota 2600 zł, jak co roku 

zaplanowana jest na Ośrodek Interwencji Kryzysowej; 

-załącznik nr 8 : dotacja z budżetu dla zakładu budżetowego oraz dla ośrodka kultury 

i sportu oraz biblioteki oraz organizacja kolonii z funduszu alkoholowego (30 000 zł). 

Następnie Skarbnik Gminy wspomniała o przedstawieniu zmian do projektu budżetu 

proponowanych przez Wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy: będziemy o tym dyskutować. Chciałbym wycofać  

z projektu budżetu  boisko wielofunkcyjne - 420 000 zł. Wiem, że jest potrzebne, ale 

myślę, że w następnym roku, są dobre wiadomości, że pojawią się środki i nie 

będziemy realizować tylko z własnych środków, zamiast jednego może uda się zrobić 

dwa albo trzy.  

Radny P.Stańczak zapytał o przeznaczenie tych środków. 

Przewodniczący Rady M.Zieliński: myślę, że potrzeby są ważniejsze, ważniejsza 

jest modernizacja oczyszczalni ścieków.  

Następnie Przewodniczący Rady M.Zieliński zwrócił się z propozycją wykreślenia 

 z projektu  budżetu zadania dotyczącego realizacji odcinka drogi pomiędzy 

Kramarzewem a Sławkowem na kwotę 1500 000 zł. Podkreślił, że wiele innych 

rzeczy jest do zrobienia. Lepiej zrobić obwodnicę wokół Kramarzewa. Bardziej 

potrzebna jest droga, aby nie przechodziła przez prywatne gospodarstwo.  

Radny P.Stańczak: za kwotę półtora miliona co miałoby być zrobione, dywanik 

asfaltowy? 

Wójt Gminy: tak, jest to odcinek od oczyszczalni do Sławkowa, bez obwodnicy. 

Obwodnica 600 000 zł bez nawierzchni bitumicznej. Cała droga kosztowałaby ponad 

2 mln złotych. W związku z tym, że z PROW będzie jeszcze jedno rozdanie na drogi 

ale środków jest zbyt mało, dlatego obawiamy się, że na tą drogę moglibyśmy nie 

dostać powiedzmy tych 60 % dofinansowania. Musielibyśmy wtedy zrobić ze 

środków własnych. Jest taka propozycja, aby zrobić obwodnicę, 600 000 zł, przy 

czym mamy możliwość uzyskania 200 000 zł dofinansowania (100 000 zł ze 

Starostwa, 100 000 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, w styczniu będzie 

nabór wniosków).  

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania. 

Radny P. Stańczak powiedział, że ciężko się ustosunkować. Budżet został 

wywrócony.  
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Wójt Gminy : budżet ma być przyjęty 28, dlatego dzisiaj rozmawiamy.  Dostaliście 

państwo materiały. Jeśli będzie konieczność zwołania jeszcze jednej komisji, 

zwołamy jeszcze jedną przed uchwaleniem budżetu. Rozmawiamy dziś, abyście 

mieli państwo czas na zapoznanie się z tymi zmianami, które zaproponowaliśmy. 

Okres od 15 listopada jest na tyle płynny, że już wpłynęły propozycje powiatu na 

chodniki, o które nasi radni wnioskowali do Zarządu Powiatu. Wchodzą więc trzy 

nowe elementy. Chcę więc pewne sprawy przedstawić. Pan Przewodniczący 

zaproponował wycofanie boiska wielofunkcyjnego, a sprawa oczyszczalni jest dość 

pilną dlatego z tej drogi też rezygnujemy a środki są rozpisane na większą ilość 

inwestycji.  

Skarbnik Gminy przystąpiła do omówienia projektu uchwały w sprawie uchwalenia  

budżetu na rok 2018 uwzględniającego autopoprawki (projekt uchwały z dnia  

6 grudnia 2017 r./. 

Wójt Gminy wspomniał, że na ostatniej komisji informował o tym, że staramy się  

o dofinansowanie spraw kanalizacyjnych z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska. W związku z tym, że mogą być dwa warianty bowiem może być niedużo 

środków i zgłosimy tylko oczyszczalnię ścieków albo będzie określony dolny próg tak 

jak przy termomodernizacji, np. nie mniej niż 4 mln złotych, wówczas trzeba będzie 

skumulować większą inwestycję, nie samą oczyszczalnię. Przygotowujemy się, aby 

można było zrobić oczyszczalnię za 2000 000 złotych, ponad 100 oczyszczalni 

przydomowych i kanalizację z budową oczyszczalni w Jankowicach, dlatego są 

wprowadzone te autopoprawki do budżetu: oczyszczalnie przydomowe 200 000 zł, 

modernizacja oczyszczalni 790 000 zł, dokumentacja na Jankowice 70 000 zł (może 

być to mała kwota, ale jeśli będzie nabór pozwoli na to, aby ruszyć z procedurą).  

Radny P.Stańczak zaznaczył, że nie wiadomo czy zostanie to zrealizowane. 

Wójt Gminy: jeśli nie byłoby środków to 790 000 zł starczyłoby na I etap 

modernizacji oczyszczalni.  Wówczas trzeba byłoby rozpocząć modernizację w 2018 

roku, zakończyć w roku 2019 , bądź zapłacić drugą transzę w 2019 roku. 

Skarbnik Gminy wskazała na zmiany dotyczące kwoty na drogę Kramarzewo-

Sławkowo. Było 1500 000 zł, jest 400 000 zł środki własne, 200 000 zł pozyskane 

środki zewnętrzne (ze Starostwa i Urzędu Marszałkowskiego). Poinformowała, że 

nowym zadaniem jest Przebudowa drogi gminnej w Księżym Dworze. 

Wójt Gminy dodał, że mamy dokumentację na Kurki i jest przygotowana 

dokumentacja na Księży Dwór. W zależności od tego jakie środki będą, chcielibyśmy 
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spróbować ubiegać się o dofinansowanie z PROW. 400 000 zł może nie wystarczyć, 

około  600 000 zł. 

Radny P.Stańczak zapytał, która to jest droga.  

Wójt Gminy jest to w tej chwili najgorsza droga asfaltowa w gminie Działdowo, m.in. 

do Wójta i koleżanki radnej.  Jest to jedyna szansa, aby z udziałem 60 % środków 

zewnętrznych tę drogę zrobić.   

Przewodniczący Rady: zapytał czy cała droga będzie kosztowała 600 000 zł. 

Wójt Gminy: tak cała, okrawężnikowanie, nowy dywanik asfaltowy. Niestety   przed 

samym pałacem jest trochę szeroko. Nie jest to standardowa droga.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że kolejna zmiana dotyczy tego, że nie ma  

w budżecie budowy boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Pożary. 

W załączniku nr 7: dla Starostwa planowane jest 300 000 zł na trzy zadania: 

Przebudowa chodnika  w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Księży Dwór 

137 250 zł. 

Wójt Gminy dodał, że jest to odcinek w kierunku szkoły. Dwukrotnie  

fundusz sołecki był przeznaczany na ten cel (50 000 zł). Powiat zaplanował  

w budżecie odcinek za 270 000 zł, z naszej strony około 130 000 zł, około 130 000 zł 

ze strony powiatu.  

Skarbnik Gminy powiedziała, że kolejne zadanie to Przebudowa chodnika   

w Rywocinach 45000 zł i  Przebudowa drogi powiatowej w Gnojnie 117 750 zł. 

Wójt Gminy są to nowe elementy, które weszły po projekcie budżetu.  

Skarbnik Gminy dodała, że wcześniej było 200 000 zł na drogę Turza Wielka-

Gralewo. Doszło do tego 300 000 zł na te nowe trzy elementy. Wskazano również 

200 000 zł, które mamy otrzymać z urzędu marszałkowskiego (100 000 zł) i ze 

Starostwa (100 000 zł). Wójt Gminy dodał, że dotyczy to obwodnicy w Kramarzewie.   

Skarbnik Gminy wspomniała o zwrocie Vat, który został wprowadzony w kwocie  

135 000 zł,  po stronie dochodów i wydatków. Generalnie dochody jak i wydatki 

zwiększyły się. Deficyt pozostał na tym samym poziomie, kredyt również.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zwrócił uwagę, że nie ma tego w budżecie, ale 

ma nadzieję, że znajdą się na ten cel środki w trakcie roku. Chodzi o szkołę 

 w Klęczkowie, o odwodnienie.   

Wójt Gminy: nie ma w budżecie, ale aby zająć się szkołą w Klęczkowie, trzeba 

najpierw  zająć się Klęczkowem.  W melioracjach są środki na to, aby oczyścić staw  

i odprowadzenie, czyli wszystkie rowy. Poziom wody wszędzie się podniósł. 
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Przewodniczący Rady Gminy wspomniał, że sołectwo część środków z funduszu 

sołeckiego zaplanowało na następny rok na ten cel. Wspomniał, że już trzykrotnie 

monitował do pana kierownika, który dzwonił do Starostwa.  Starostwo wysłało ekipę. 

Szukano chyba przepustów.  Rozkopali i pojechali.   

Wójt Gminy: musimy najpierw rozwiązać problem wody w Klęczkowie a następnie 

szkoły. W takiej kolejności.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: rowy nie są aż takie złe. Najważniejsze jest 

odprowadzenie od bagienka. Strasznie to wyglądało. Rano jak jechałem to wszystko 

zalało. Komisja Rewizyjna widziała jak  wyglądają piwnice.   

Wójt Gminy: pani kierownik w rezerwie oświatowej ma parę złotych na takie sytuacje 

awaryjne.   

Radna I.Szkotnicka: mam trzy pytania: czy kwota przewidziana w budżecie   

200 000 zł wystarczy na dofinansowanie wszystkich wniosków złożonych na 

oczyszczalnie przydomowe.  

Wójt Gminy: musiałaby pani jeszcze milion złotych dołożyć. W tej chwili jest 128 

wniosków, około 10 000 złotych na oczyszczalnię, a więc 1200 000 zł.  

 Radna I.Szkotnicka: w takim razie jakie wsie będą uwzględnione.  

Wójt Gminy: albo zrobimy niewielką ilość, powiedzmy 20 z własnych środków albo 

będzie to jako udział przy dużym projekcie. Coś ruszymy w przyszłym roku na 

pewno, ale nie ukrywam, że wolałbym, aby do Narodowego Funduszu złożyć projekt i 

w dużym projekcie zrealizować wszystkie.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zaznaczył, że jeśli nie wówczas trzeba chociaż 

50 z tego zrealizować.  

Radna I. Szkotnicka zapytała czy w projekcie budżetu można byłoby uwzględnić 

budowę świetlicy w Pierławce. Wieś w 2015 roku z funduszu sołeckiego 

przeznaczyła na projekt świetlicy 4500 zł. Jeżeli dobrze pamiętam projekt kosztował 

10 000 zł. Świetlica jest w coraz gorszym stanie. W dwóch pomieszczeniach stoją 

kozy, jest niebezpiecznie. 4500 zł to spora kwota, którą wieś jednak przeznaczyła.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: myślę, że po wybudowaniu świetlicy  

w Kramarzewie będziemy zastanawiać się nad budową świetlicy w Pierławce.  

Radna I. Szkotnicka: żeby nie wydarzyło się coś co uniemożliwi korzystanie ze 

świetlicy.  Jest to prężne środowisko. Świetliczanka nie może pisać projektów, 

warunki nie sprzyjają do tego, aby  coś oficjalnie pokazać.  Dobrze byłoby zacząć coś 

budować w najbliższym czasie, aby w razie czego nie być zaskoczonym.  
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Trzecia rzecz: drogi gminne, jak wygląda kwota przeznaczona na utrzymanie dróg, 

na naprawy, planowana na 2018 rok i ewentualnie jakby można było porównawczo 

zerknąć jak to wyglądało w roku 2017, czy zostało zwiększone czy nie.  Stan dróg się 

pogarsza, ale lepiej byłoby kłaść materiał lepszy, aby naprawa wystarczyła na dłużej 

niż wyrównanie i  wysypanie jak ja to nazywam piasku plażowego. Po deszczach  

pojawiają się dziury i błoto jest jeszcze większe.  

Wójt Gminy: jeżeli chodzi o rok bieżący 2017 ,zwiększyliśmy na drogi gruntowe  

o ponad 150 000 zł. Wszystkie środki jakie się uwolniły praktycznie poszły na drogi, 

po raz kolejny łącznie z dzisiaj przedstawianą zmianą w budżecie. Zrobiliśmy w kilku 

miejscowościach myślę przyzwoicie te drogi. Wydaliśmy sporo pieniędzy na ulicę 

Aleksandryjską gdzie w dalszym ciągu jeździ ciężki sprzęt i praktycznie 

remontowanie dróg jest nie do końca sensowne.  Proponowałem wszystkim, którzy 

nas atakują petycjami, aby przyszli na sesję. Może uda im się wytłumaczyć, że 

mieszkają na wsi i inni mieszkańcy 50 lat czekają na drogi. Oni mieszkają rok czasu i 

chcą mieć już położony asfalt.  Kilka dróg w tym roku zostało konkretnie zrobionych. 

W przyszłym roku są mniejsze środki zaplanowane, tzn. na takim poziomie jak 

wyjściowe w tym roku.   

Radna I.Szkotnicka zapytała czy to wystarczy.  

Wójt Gminy: na pewno nie wystarczy , ale jeśli będą dodatkowe  środki, będziemy 

robić jak w każdym roku, mniej kilometrów ale utwardzać kruszywem. 

Radny P.Stańczak zaznaczył, że trzeba sołtysom wytłumaczyć, aby trochę  

z funduszu soleckiego przeznaczyli na drogi. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że niektóre sołectwa planują środki.  

Wójt Gminy: jeśli jakieś środki będą się uwalniały będziemy je przeznaczać na 

modernizację dróg i będziemy je poprawiać.  

Skarbnik Gminy : kwoty są bardzo podobne.   

Wójt Gminy : podobne jak na początku bieżącego roku, czyli około zapewne 

100 000 zł na bieżące utrzymanie.  

Skarbnik Gminy : nie tylko zakup usług remontowym dotyczy remontu dróg, również 

zakup materiałów.  

Wójt Gminy: jest jeszcze zimowe utrzymanie dróg. Kwoty są na pewno podobne jak 

początek bieżącego roku, do tego dołożyliśmy 150 000 zł. Myślę, że niektóre drogi są 

dobrze zrobione, w Sękowie, Kramarzewie. Myślę, że na najbliższe 20 lat nic się tam 
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nie będzie działo, będziemy je na bieżąco utrzymywać. W ten sposób chcielibyśmy 

dalej robić. 

Radny P.Stańczak: jakbyśmy zrobili drogę Sławkowo-Kramarzewo  

to zaoszczędzilibyśmy na bieżących. Jeśli co roku będziemy robić choć trochę to 

liczba dróg gruntowych, które musimy w dosyć wysokim standardzie utrzymywać 

będzie się zmniejszać.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy została tylko ta jedna droga.  

Wójt Gminy wspomniał o drodze Pierławki-Burkat.  

Następnie Wójt Gminy nawiązał do kwestii świetlicy. Na przyszły rok planowane są 

dwie, Kramarzewo i Petrykozy. 

Radny P.Stańczak zapytał co jest planowane w Petrykozach. 

Wójt Gminy: jest to remont remizy, ale do 1 września muszę zabrać świetlicę ze 

szkoły.  Jeżeli uda się pozyskać środki zewnętrzne zmniejszymy nasz udział w tej 

inwestycji. W pierwszym półroczu zaczniemy ją realizować. 

Radna I.Szkotnica: czyli w Pierławce nie ma szans.  

Wójt Gminy: w Pierławce na 2019 rok, tak jak powiedział pan Przewodniczący,  

w następnej kolejności.  

Radny P.Stańczak: odwołam się do boisk wielofunkcyjnych, wiem, że jeśli jest 

oczyszczalnia to wszystko schodzi na dalszy plan. Oczyszczalnia w każdej chwili 

może przestać funkcjonować. Prawdopodobnie, być może, być może będą, słyszymy 

od trzech lat i nie potrafimy. Inne gminy, które nie są bogatsze potrafiły zrobić a my 

odrzucamy. Nie bardzo jestem w stanie zrozumieć, że my nie mamy tego boiska. 

Naprawdę jesteśmy taką biedną gminą? Jak patrzymy na budżet to łatamy dziury. 

Tylko tak naprawdę potrzeby konieczne, typu oczyszczalnia, typu drogi, czy od 

dawna  potrzebna kanalizacja. Nic nie zrobiliśmy ze zmniejszeniem wydatków 

bieżących. Kolejny budżet nic. Proponowałbym, może Komisja Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska niech przejedzie się do gminy Iłowo i zobaczy jak oni 

funkcjonują dwa lata bez straży gminnej. Czy jest tam brud, można porozmawiać  

z sołtysami, mieszkańcami, bo uważa się , że straż jest taka niezbędna. Porównajmy 

to, mamy teraz możliwość.  Z tego co ja rozmawiam z mieszkańcami wszyscy są 

zadowoleni, że tej straży nie ma. Może Przewodniczący przeprowadzi komisję, 

możemy pojechać do Iłowa i o tym porozmawiać. Mieliśmy wracać  w ubiegłym roku 

do tematu, w tym roku. Nie wracamy i wiadomo są jeszcze inne wydatki bieżące. 

Wydatki majątkowe zwiększają limity, możemy lepszy kredyt wziąć, czy z budżetu 
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finansować. To samo jest z GZUK. Myślę, że był dobry moment na reformę gzuk. 

Nikt się nie odważył, nie została podjęta decyzja, aby spróbować to zreformować.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński: odniosę się do boisk wielofunkcyjnych, jestem 

„za”, z resztą razem jeździmy grać, jeździmy do miasta bo u nas nie mamy gdzie 

grać. Myślę, że wniosek mój był dobry, odnośnie wycofania. Wniosku o budowę 

boiska nie składałem. Myślę, że przydałyby się ale pan radny dobrze powiedział, że 

za chwilę oczyszczalnia przestanie działać i będzie problem. Nie problem , że kilka 

osób nie będzie miało gdzie grać tylko problem kilku miejscowości.  

Radny P. Stańczak: podejrzewam że i tak będziemy jeździć do Działdowa. Nie 

chodzi o nas, ale o to, żeby pani Magda miała gdzie turniej zorganizować. Nie mamy 

gdzie organizować turniejów na  powietrzu.  W Gnojnie przykład, gdzie były dwa 

wypadki.   

Przewodniczący Rady M.Zieliński: takie są propozycje, czy innych nie ma? 

Sekretarz Gminy: są to autopoprawki złożone przez Wójta do projektu budżetu, 

trzeba to jasno powiedzieć. 

Radny P.Stańczak zaznaczył, że powinno to być oficjalnie wprowadzone.  

Skarbnik Gminy: jeżeli rada ma podjąć jakąkolwiek uchwałę to powinna już widzieć 

co podejmuje. Omówiłam zmiany i w całości przekazałam informację.  

Radny P.Stańczak:  ja bym oczekiwał, jeżeli nawet są  poprawki, to konkretnie,  

z czego zostało wycofane i na co zostały wprowadzone. Pan Przewodniczący 

konkretnie wycofał 420 000 zł, wycofane z budowy  boiska wielofunkcyjnego i 

przeznaczone na  modernizację oczyszczalni w Uzdowie.  600 000 zł przekazano na 

drogę w Księżym Dworze, dokładnie z numerem drogi i tak dokładnie powinno być 

zrobione. Społeczeństwo też powinno wiedzieć, moim zdaniem. Dziękuję bardzo.  

W momencie opuszczania sali przez radnego P.Stańczak Przewodniczący Rady 

M.Zieliński zwrócił się do radnego z pytaniem czy nie będzie głosował. 

Radny P.Stańczak zapytał: nad czym głosujemy.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński powiedział, że nad projektem budżetu ze 

zgłoszonymi autopoprawkami.  

Radny P.Stańczak: a kto wniósł tę poprawkę. Jedyną poprawkę jaką słyszałem to 

wycofanie. Więcej poprawek nie słyszałem. Poprawka musi być konkretnie, z kwotą, 

z przeznaczeniem, z wycofaniem punktu. Nie można sobie tak autopoprawki 

wprowadzać.  
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Sekretarz Gminy: chciałem zacytować statut. W statucie jest opisana procedura 

głosowania. Niewątpliwie, błąd, ewentualnie, że nie było wyłuszczonych tych 

autopoprawek na piśmie, bo rozumiem, że o to jest batalia. Pan Wójt zawsze i w 

każdym momencie omawiania projektu budżetu, bo to jest uchwała jak każda inna i 

podlega procedowaniu zgodnie ze Statutem,  ma prawo wnieść autopoprawki ustnie, 

jeśli w tej chwili nie udało się przygotować pisemnie. Pan Wójt poprzez panią 

Skarbnik przedstawił te autopoprawki.  Dla ułatwienia powinno się zarządzić przerwę, 

przygotować tekst jednolity uwzględniający poprawki co pani skarbnik zrobiła 

wczoraj.  

Radny P.Stańczak: powinna być rubryka zmiana i wtedy widzimy.  

Sekretarz Gminy: dobrze, ale teraz trzeba przegłosować poprawki do budżetu. Jak 

zostaną przyjęte, trzeba przegłosować projekt uchwały uwzględniający te poprawki, 

czyli ten tekst, który przygotowała pani Skarbnik.  

Radny K.Chyliński każdą kolejną zmianę trzeba przegłosować a następnie cały 

budżet. 

Przewodniczący Rady: można  w całości głosować nad zmianami. 

Sekretarz Gminy: jest to decyzja komisji. Można każdą poprawkę osobno głosować 

albo blokiem.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zaproponował głosowanie nad wszystkimi 

poprawkami blokiem. 

Radny P.Stańczak opuścił salę obrad. W posiedzeniu uczestniczy 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił,  aby pani Skarbnik ponownie przedstawiła 

proponowane zmiany, wskazując co zostało wycofane z budżetu i na co 

przeznaczono środki, aby wszyscy zrozumieli.  

Skarbnik Gminy ponownie wskazała na proponowane zmiany: wprowadzono kwotę 

135 000 zł dotyczącą zwrotu VAT po stronie dochodowej i wydatkowej. Zmiany 

inwestycyjne, wprowadzono nowe zadania: Dokumentacja kanalizacji wraz z budową 

oczyszczalni ścieków w Jankowicach – 70 000 zł, Modernizacja oczyszczalni  

w Uzdowie - 790 000 zł,  Budowa oczyszczalni przydomowych – 200 000 zł. 

Zmniejszeniu uległa kwota na Budowę drogi Kramarzewo-Sławkowo. Łączna kwota 

po zmianie wynosi 600 000 zł (środki własne 400 000 zł, środki pozyskane 200 000 

zł, z czego 100 000 zł ze Starostwa Powiatowego w Działdowie i  100 000 zł  

z Urzędu Marszałkowskiego). Wprowadzono jeszcze jedno zadanie Przebudowa 

drogi gminnej w Księżym Dworze – 400 000 zł (środki własne 160 000 zł, 240 000 zł 
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środki z PROW). Została wykreślona Budowa boiska w Pożarach (dział 926). Uległo 

zmianie w porozumieniach (załącznik nr 7), wprowadzono 300 000 zł, w rozbiciu na 

trzy rodzaje zadań. Łączna kwota pomocy dla Starostwa wyniesie 500 000 zł. 

Wcześniej było na drogę 200 000 zł.  300 000 zł w podziale na trzy zadania:  

- Przebudowa chodnika  w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Księży Dwór 

137 250 zł, 

-Przebudowa chodnika  w Rywocinach w ciągu drogi powiatowej 45000 zł  

- Przebudowa drogi powiatowej w Gnojnie 117 750 zł. 

Tak jak wspomniałam wcześniej zaplanowano po stronie dochodowej 200 000 zł, 

środki ze Starostwa Powiatowego i Urzędu Marszałkowskiego.  

Są to wszystkie zmiany, czyli generalnie inwestycje i pomoce finansowe z innych 

instytucji i zaplanowanie środków jako pomoc finansowa dla Starostwa. 

Sekretarz Gminy z uwagi na zmianę kwot w treści uchwały zasugerował omówienie 

treści uchwały. 

Skarbnik Gminy wskazała na zmiany w treści uchwały: zmiany w kwocie dochodów 

ogółem, w podziale na dochody bieżące i majątkowe jak również na zmiany po 

stronie wydatków ogółem, w podziale na wydatki bieżące i majątkowe. Wzrosła 

kwota z uwagi na to, że   pozyskamy 200 000 zł dochodów majątkowych więcej i z 

uwagi na pozyskanie środków z PROW. Dochody majątkowe zwiększyły się. Wydatki 

majątkowe również uległy zwiększeniu w związku ze zmianami inwestycyjnymi.  

Dochody po zmianach ogółem: 42 203 100 zł, z tego dochody bieżące 39 683 109 zł, 

dochody majątkowe 2 519 991 zł. Wydatki po zmianach ogółem: 46 883 798,35 zł, z 

tego wydatki bieżące 39 248 925,64 zł, wydatki majątkowe 7 634 872,71 zł.  

Generalnie uległ zmianie załącznik nr 1, 2, 3, 4,5, 7.  Deficyt pozostaje na tym 

samym poziomie, kredyt również. 

Przewodniczący Rady M.Zieliński poprosił o pytania.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady M.Zieliński zarządził głosowanie  

w sprawie przyjęcia poprawek zgłoszonych przez Wójta Gminy do projektu budżetu 

gminy na 2018 rok.  

Wnioskowane przez Wójta Gminy poprawki do projektu budżetu zostały przyjęte 

większością głosów tj. 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”.  
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Przewodniczący M.Zieliński zapytał następnie kto jest „za” przyjęciem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2018 rok z uwzględnieniem 

przyjętych poprawek /projekt uchwały z dnia 6 grudnia 2017 r./ 

Większością głosów przyjęto projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

na 2018 r.  /12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”./   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4. 

 

Ad.pkt 14 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

Sołtysa w Sołectwie Malinowo. 

Pan Sołtys Stanisław Pepłowski złożył pisemną rezygnację w związku z tym 

zachodzi konieczność zarządzenia wyborów uzupełniających, stąd projekt uchwały.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12. 

 

Ad.pkt 15 

Sekretarz  Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

Sołtysa w Sołectwie Petrykozy. 

Pani Sołtys Wioleta Sobiecka również złożyła pisemną rezygnację stąd drugi 

projekt uchwały.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13. 

 

Ad.pkt 16  

Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy 

Działdowo. 

Projekt uchwały wprowadza zmiany w załączniku nr 6, który wymieniał jednostki 

organizacyjne. W wyniku reformy oświaty gimnazja zostały przekształcone w szkoły 

podstawowe stąd techniczna zmiana redakcyjna załącznika. 

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie . 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14. 

 

Ad.pkt 17 

Przewodniczący M. Zieliński odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Działdowo wraz z uzasadnieniem. 
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Następnie poinformował, że to o co wnioskowano w skardze zostało wykonane.  

Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie.   

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15. 

 

Ad.pkt 18 

Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Rady M.Zieliński  odczytał pismo Wicemarszałka Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej Stanisława Tyszki /kopia w załączeniu do protokołu/. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał zaproszenie na inaugurację cyklu 

wydarzeń „Akademia Niepodległości”, w ramach obchodów 100 rocznicy odzyskania 

Niepodległości przez Rzeczypospolitą Polską, która odbędzie się 11 grudnia  

o godzinie 17.00 w auli CKU z udziałem Prezesa Instytutu Pamięci Narodowej  

dr Jarosława Szaraka. Organizatorzy wydarzeń: Instytut Pamięci Narodowej  

Oddział w Gdańsku, Stowarzyszenie Odnowy Chrześcijańskiej „Pamięć i 

Tożsamość”, Burmistrz Miasta Działdowo, Muzeum w Działdowie, PD CKU w 

Działdowie. 

Radna E.Zielska zwróciła się w sprawie złego stanu dróg gruntowych, z prośbą  

o wyrównanie choćby drogi przy szkole, którą jeżdżą autobusy.  Droga jest 

rozjeżdżona, nie ma jak przejść.  

Przewodniczący Rady M.Zieliński zapytał czy warunki są bardzo złe. 

Radna E.Zielska odpowiedziała, że nie ma możliwości, aby przejechać 

samochodem osobowym. 

Przewodniczący Rady zapytał czy długi jest to odcinek. 

Wójt Gminy poinformował, że jest to odcinek o długości 200-300 m.  

Wspomniano o innych drogach znajdujących się na terenie gminy, wymagających 

naprawy m.in. w Wysokiej, w Sławkowie.  

 

Ad.pkt 19  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński  

o godz.12.00 zamknął wspólne posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy Działdowo. 
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